
Protokół Nr XVI/16

z XVI sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 23 lutego 2016 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 16:15)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XVI sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący  stwierdził,  że na sali jest quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecny był 

radny Romuald  Wycisło)  -  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał  oraz  powitał 

przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że zgodnie z pismem Prezydenta 

Miasta  Piły  z  22  lutego  br.  prosi  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  sesji  projektu  uchwały

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie  wieczyste  w  drodze  przetargu 

nieruchomości  położonej  przy ul.  Magazynowej  w Pile  -  druk nr  404,  projektu uchwały Rady 

Miasta Piły w sprawie wyznaczenia Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile do realizacji 

zadań z zakresu świadczenia wychowawczego - druk nr 405. Ponadto, powiedział Przewodniczący 

Rady  Miasta  Piły,  stosując  się  do  pisma  Wojewody  Wielkopolskiego  z  10  lutego  br., 

wiceprzewodniczący Paweł Jarczak wnosi o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

Rady Miasta Piły w sprawie powołania komisji doraźnej - druk nr 403.

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś inne propozycje do porządku obrad.

W związku z tym, że nie było innych propozycji, Przewodniczący powiedział, że Rada przegłosuje 

wprowadzenie wymienionych wyżej projektów do porządku obrad.

Glosowanie – wprowadzenie 1. punktu (druk nr 404) do porządku obrad:

Radni przyjęli wprowadzenie punktu 19 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Radna Teresa  Kasior poprosiła  o  powtórzenie  głosowania,  bo  jest  problem z  przyciskami  do 

głosowania.



Radny Paweł Dahlke powiedział, że wciąż nie działają urządzenia do głosowania.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że zarządza przerwę.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły wznowił obrady.

Glosowanie – wprowadzenie 1. punktu (druk nr 404) do porządku obrad:

Radni przyjęli wprowadzenie punktu 21 głosami „za”.

Glosowanie – wprowadzenie punktu 2. (druk nr 405) do porządku obrad:

Radni przyjęli wprowadzenie punktu 21 głosami „za”.

Glosowanie – wprowadzenie punktu 3. (druk nr 403) do porządku obrad:

Radni przyjęli wprowadzenie punktu 21 głosami „za”.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Ślubowanie radnego Rady Miasta Piły.

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XV

a XVI sesją Rady Miasta Piły - druk nr 389.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 391.

5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/4/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r. 

w  sprawie  powołania  radnych  w  skład  stałych  komisji  Rady  Miasta  Piły  oraz  wyboru 

przewodniczących komisji - druk nr 392.

6.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami 

bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Piły w 2016 roku - druk 

nr 387.
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7.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  ustalenia  zasad  i  kryteriów  rekrutacji  do 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła 

- druk nr 393.

8.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Osiedlowej i Brzozowej - druk nr 382.

9.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Wapiennej - druk nr 395.

10. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 

bezprzetargowym części nieruchomości położonej przy ul. Bydgoskiej w Pile - druk nr 396.

11.  Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie wyrażenia  zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej przy ul. Matwiejewa w Pile na rzecz jej współużytkowników wieczystych - druk nr 397.

12. Projekt uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie 

wieczyste nieruchomości położonej przy ul. Tucholskiej w Pile w związku z realizacją roszczenia 

wynikającego z art. 209 a ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami - druk nr 398.

13. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonej przy ul. Wawelskiej w Pile - druk nr 399.

14. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej - druk nr 400.

15.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyjęcie  darowizny 

nieruchomości - druk nr 401.

16.  Projekt  uchwały  Rady Miasta  Piły  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  pobyt  osoby 

przyjętej  do  Działu  Opieki  nad  Osobami  Nietrzeźwymi  Ośrodka  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Pile - druk nr 402.

17. Projekt uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie 

wieczyste w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Magazynowej w Pile - druk nr 404.

18.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyznaczenia  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Pile do realizacji zadań z zakresu świadczenia wychowawczego - druk nr 405.

19. Sprawozdanie z wysokości  średnich wynagrodzeń nauczycieli  na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego - druk nr 

394.

20. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania komisji doraźnej - druk nr 403.

21. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 390.

22. Wolne głosy, wnioski i informacje.

23. Zamknięcie obrad.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Marię Kubicę, wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły 

o  odczytanie informacji w sprawie protokołu z XV sesji Rady Miasta Piły - informacja stanowi 

załącznik do protokołu.

Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odczytała informację i postawiła wniosek

o przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  20  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z XV sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Ad 2.

Ślubowanie radnego Rady Miasta Piły.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły poinformował, że przed przystąpieniem do 

sprawowania mandatu,  Radni  składają  ślubowanie.  Przewodniczący powiedział,  że  odczyta rotę 

ślubowania,  a  Pani  Zdzisława Karpińska  powstanie  i  wypowie  słowo „ślubuję”  oraz  dodał,  że 

ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż Bóg”.

Zdzisława Karpińska złożyła ślubowanie.

Ad 3.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

XV a XVI sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 4.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.
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Radny Włodzimierz Bystrzycki zadał pytania dotyczące punktów:27.,62. i 71. sprawozdania.

Radna Małgorzata  Karwacka zapytała  o  39.  punkt  sprawozdania.  Radna  powiedziała  też,  że

w mediach pojawiła się informacja dotycząca propozycji zgłoszonej przez radnego Porozumienia 

Samorządowego na sesji Rady Powiatu, ws. postawienia pomnika prezydenta Lecha Kaczyńskiego 

i propozycja wicestarosty Stefana Piechockiego postawienia postumentu Wincentego Witosa. Radna 

Małgorzata Karwacka poprosiła prezydenta Piotra Głowskiego o przedstawienie stanowiska w tej 

sprawie.

Radna Maria Kubica powiedziała,  że  na poprzedniej  sesji  Rady Miasta  Piły Pani  Aleksandra 

Błażejewska apelowała o pomoc w organizacji wyjazdu dzieci niepełnosprawnych na Mistrzostwa 

Świata w Warcabach. W punkcie 63. sprawozdania jest informacja o spotkaniu Prezydenta z Panią 

Błażejewską. Radna poprosiła o dodatkowe informacje na ten temat.

Radny Jacek Bogusławski zapytał o punkty 93. i 94. sprawozdania.

Radny Lucjan Szutkowski zapytał o punkt 68. sprawozdania.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły, odpowiadając na pytania, powiedział m.in.., że:

•Odnośnie  do  pytań  zadanych  przez  radnego  Bystrzyckiego,  Prezydent  powiedział,  że  Miasto 

intensywnie wspiera żużel nie tylko obiektem, ale również finansowo. Dzisiaj, na wniosek wielu 

środowisk,  na  pewno  będziemy  musieli  podejmować  decyzje  o  koncentrowaniu  środków

i o tym,  żeby wspierać  w sposób szczególny dziedziny,  które są  naszą  wizytówką,  a  żużel

i siatkówka należą na pewno do tych dyscyplin. Nasze zaangażowanie przekłada się nie tylko na 

proste  dotacje,  które  przekazujemy,  ale  widać  je  codziennie,  zmienia  się  ten  obiekt,  który 

potrzebował  wielu  inwestycji,  wielu  remontów,  rozpoczęły  się  już  w  ubiegłym  roku  prace 

związane z siedziskami, w tym roku przeznaczymy kolejne środki na poprawę warunków na 

stadionie, po to, żeby poprawić komfort oglądających mecze na żywo jak i tych, którzy będą 

oglądać  transmisje  w  telewizji  w  całym  kraju.  Będą  inwestycje  w  bezpieczeństwo,  czyli 

wymianę nie tylko dmuchanych band, ale i drewnianych, przygotowane będą specjalne podesty 

dla telewizji relacjonującej zawody, będzie dodatkowe oświetlenie, będą zmiany na parkingu. 

Będą nowe krzesła na terenie obiektu. Jest też przygotowywane wsparcie dla klubu plus to, co 

ponosimy jako dodatkowy koszt, bo pomimo tego, że klub wpłaca pewną kwotę jako czynsz 

dzierżawny, to trzeba pamiętać, że utrzymanie tego obiektu kosztuje zdecydowanie więcej. Tak 

jak w przypadku wszystkich klubów pilskich, płacą te kluby tylko część kosztów, a my nadal 

bierzemy na siebie dużą część, pomimo tego, że odbywają się wpłaty, w wielu dziedzinach, tak 
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jak przy oddanej ostatnio hali sportów walki, kluby nie mogłyby tam prowadzić działalności, 

gdybyśmy ustalili  kwoty,  które pokrywałyby w 100% koszt utrzymania tego obiektu.  Nasze 

działania, i władz Miasta i Rady Miasta, pokazują wyraźnie, że jesteśmy bardzo zainteresowani 

tym, żeby np. żużel stał się znowu naszą wizytówką, żeby utożsamiano Piłę z tym sportem. 

Staramy się to robić na bardzo rozsądnych zasadach, także tych finansowych, bo przy takim 

budżecie jakim Miasto dysponuje, trzeba podejmować racjonalne decyzje. To 540 tys. na sport 

dzieci i młodzieży, to chyba najszybciej w historii uruchomiony program, bo rozumiemy jak 

trudno  jest  funkcjonować  przez  miesiące  zimowe  jeśli  nie  ma  finansowania,  kiedy 

ubiegłoroczne środki już się skończyły,  a w tym roku jeszcze nie ma wpływów. W związku

z tym przygotowaliśmy się już do tego w ubiegłym roku – powiedział prezydent Głowski – i co 

roku  staramy  się,  żeby  ten  start  był  jak  najszybszy.  Oprócz  tych  pieniędzy  w  rezerwie 

zatrzymaliśmy ponad 100 tys. złotych na tzw. małe projekty. Często, szczególnie pod koniec 

roku, pojawiały się wnioski o dofinansowanie i w tym roku taka rezerwa jest. Kolejny element, 

który  zależy  od  warunków  zewnętrznych,  bo  tak  jak  wpływają  środki,  tak  możemy  nimi 

dysponować, to dotacje na kluby i na promocję poprzez sport, szacujemy, że w tym roku będzie 

to  około miliona złotych,  więc wydaje się,  że  te  kwoty,  jak na tę  jedną dziedzinę życia  są 

całkiem spore.

•Odnośnie  do  pytania  dotyczącego  spotkania  z  firmą  z  Wrocławia,  Prezydent  powiedział,  że

w  tej  chwili  trwają  rozmowy,  a  konkretnie  teraz  prezydent  Beata  Dudzińska  prowadzi 

telekonferencję  z  władzami  tej  firmy.  Staramy się  o  to,  aby w Pile  powstało duże centrum 

finansowo – księgowo – prawne i jesteśmy na dobrej drodze.

•Odnośnie do spotkania z nowym prezesem Exalo Driling S.A., Panem Stanisławem Niedbalcem, 

Prezydent  powiedział,  że  poprosił  o  spotkanie,  aby zapytać  o  plany związane  z  działaniem 

firmy, bo dla nas jest to bardzo ważny podmiot, ale również, aby zwrócić uwagę na to, co dla 

Piły było i będzie niezwykle ważne, czyli siedziba w Pile. Prezydent Piotr Głowski powiedział, 

że  chciałby przypomnieć,  iż  odbyło  się  to  przy wielu  protestach  w innych  miastach,  które 

łączyły tę firmę w jeden organizm. Zrozumiałe jest to, że każdy, w Krakowie, w Zielonej Górze 

czy w innymi mieście uważał, że to właśnie w jego mieście powinna być ta siedziba, a chyba 

najsilniejsze  dążenia  do  tego  miała  Warszawa.  Dzięki  politycznemu  wsparciu  wielu  osób, 

parlamentarzystów, którzy poprzednio  mieli  wpływ na  decyzje  podejmowane w Warszawie, 

udało się utrzymać tę siedzibę tutaj i mam nadzieję – dodał Prezydent – że tak pozostanie. Dla  

nas, z punktu widzenia finansowego, jest to niezwykle ważne, to dla nas z perspektywy firm 

zatrudniających, firma numer 2, to ponad 3 tysiące zatrudnionych osób.

•Odnośnie  do pytania  dotyczącego juwenaliów,  Prezydent  powiedział,  że  impreza  odbędzie  się, 

chyba,  po  raz  piąty.  PWSZ w  Pile  wzięła  na  siebie  ciężar  bycia  liderem.  My oczywiście 

wspieramy ten projekt, ale to na studentach spoczywa duża odpowiedzialność. W organizację 
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włączają się oczywiście wszystkie uczelnie.

•Odnośnie  do  POSI,  Prezydent  powiedział,  że  ostatnio  zostało  przekazanych  dużo  ogólnych 

informacji,  a  w  najbliższym  czasie  będziemy  –  dodał  prezydent  Głowski  –  informować

i  mieszkańców  i  Radę  o  szczegółach  tych  projektów.  Prezydent  powiedział,  że  mamy  już 

dokumentację do wielu projektów, niektóre już kończymy,  dla wielu przedsięwzięć jesteśmy 

prawie gotowi na ogłoszenie choćby jutro przetargu, więc to nie jest  program, który będzie 

wdrażany  w  jakiejś  nieokreślonej  przyszłości,  wiele  z  tych  projektów  będzie  miało  start,

a  niektóre  z  nich  także  finał,  już  w  tym  roku.  Wiemy  też  o  tym,  że  ze  strony  Urzędu 

Marszałkowskiego jest także duża wola, aby wspólnie przeprowadzić jak najwięcej projektów. 

Trzeba pamiętać, że Polska, jako kraj będzie musiała złożyć w 2018 roku raport w zakresie 

wydawania środków finansowych i będziemy chcieli dołożyć do tego swoją cenną cegiełkę, aby 

była informacja, że także regiony wykonują dobrze swoje zadania i obowiązki, żebyśmy mogli 

liczyć  raczej  na to,  że  nam ktoś  doda pieniędzy,  a  nie  zabierze  za  karę,  za  złe  wykonanie 

poprzednich zadań.

•Odnośnie  do  pytania  związanego  z  propozycjami  pomników,  Prezydent  powiedział,  że,

w przeciwieństwie do osób zgłaszających takie pomysły, znał Lecha Kaczyńskiego osobiście

i na pewno nie chciałby on, żeby miała miejsce taka sytuacja, która może się zdarzyć, czyli, że

z jednej strony są ci, którzy odsłaniają pomniki, a z drugiej strony ci, którzy rzucają jajkami. 

Prezydent powiedział, że przygotował wczoraj informację na ten temat i chciałby ją odczytać: 

"Dotychczas  decyzje  w  podobnych  tematach  podejmowane  były  tylko  wtedy,  gdy  istniała

pewność, że posadowienie jakiegokolwiek pomnika, czy nadanie jakiemuś obiektowi imienia, 

nie będzie budziło kontrowersji. Tak było np. podczas nadawania rondu u zbiegu ulic Kossaka, 

Głuchowskiej i Kusocińskiego nazwy „10 kwietnia 2010 roku”.  Pierwsze informacje na temat 

propozycji  płynących  ze  Starostwa  Powiatowego  –  zlokalizowanie  przy  BWAiUP pomnika

byłego prezydenta Lecha Kaczyńskiego – duża część pilan przyjęła z niezadowoleniem. Byłem 

przekonany,  że po zapoznaniu się z tymi  poglądami,  pomysłodawcy wycofają  się ze swojej

propozycji.  Jak słyszymy jednak,  tak  się  nie  stało  i  do dotychczasowej  propozycji  dołączył

pomysł upamiętnienia Wincentego Witosa. Zdecydowanie sprzeciwiam się wszelkim projektom 

dzielącym mieszkańców Piły, a dodatkowo proponowanym i realizowanym przez osoby mające 

z  miastem niewiele  wspólnego.  Przy tej  okazji  ponownie  pokazuje  się  problem dwuwładzy

w mieście – Starostwo Powiatowe bez konsultacji z Urzędem Miasta i Radą Miasta Piły wyraża 

swoje poparcie w sprawach dotyczących zagospodarowania przestrzeni publicznej. Uważam, że 

zarówno  Wincenty  Witos,  jak  i  były  prezydent  Lech  Kaczyński  zostali  wystarczająco

upamiętnieni. Pierwszy nadaniem jednej z ulic w naszym mieście imienia Wincentego Witosa,

a drugi wspomnianym wcześniej nadaniem rondu nazwy „10 kwietnia 2010 roku”.
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Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy juwenalia odbędą się na Wyspie.

Prezydent Piotr Głowski potwierdził.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że w sprawozdaniu nie było informacji, a 5 lutego ukazała 

się  informacja,  że  Inwest-Park  i  strefa  ekonomiczna  ogłosiły  przetarg  związany  z  wnioskiem

o  nabycie  nieruchomości  w  specjalnej  strefie  ekonomicznej.  Radny  zapytał,  czy  ktoś  już  się 

zainteresował tą ofertą.

Radna Maria Kubica poprosiła o odpowiedź na swoje pytanie.

Radny Włodzimierz Bystrzycki podziękował Prezydentowi za odpowiedź na pytania zadane przez 

niego.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  starania  zarządzających 

Miastem są doceniane i  wyjaśnił,  że  do Gminy Piła  trafiła  statuetka „Kryształowy HIT 2015”. 

Statuetkę za działania inwestycyjne na terenie  gminy Piła,  poprawiające wizerunek miasta  oraz 

jakość życia mieszkańców dzięki zmianom urbanistycznym w centrum Piły poprzez przebudowę 

placu Konstytucji 3 Maja oraz ulic przyległych, a także przebudowę parku na Wyspie w sposób 

szczególny uwzględniający wypoczynek i rekreację odebrał prezydent Piotr Głowski.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że trwa w tej  chwili postępowanie na wniosek inwestora

w specjalnej strefie ekonomicznej, przetarg jest ograniczony do tej jednej firmy, która wnioskuje

o  zakup  i  która  zobowiąże  się  do  spełnienia  określonych  warunków.  Prezydent  dodał,  że 

prowadzone są negocjacje z kolejną firmą, a poza strefą, w strefie przemysłowej, ogłosimy przetarg 

na kolejną nieruchomość, bo jest kolejna firma zainteresowana inwestycjami w tym miejscu. To jest 

efekt pięcioletniej pracy, ale także wiedzy o tym, że warunki funkcjonowania poprzez przebudowę 

całej strefy przemysłowej, a to mamy w tym roku w budżecie wpisane, będą powodowały kolejne 

tego  typu  decyzje  inwestorów,  bo  teren  będzie  niezwykle  atrakcyjny.  Odnosząc  się  do  sprawy 

związanej z Panią Aleksandrą Błażejewską, Prezydent powiedział, że spotkaliśmy się z nią jako 

pierwsi. Wiem – dodał prezydent Głowski – że niektórzy już poogłaszali sukcesy, ale my działamy 

skromnie, ale skutecznie, wesprzemy ten projekt w odpowiednim momencie, mamy ustalony plan 

działań, ale jest jeszcze dużo czasu do wyjazdu na mistrzostwa do Bułgarii i wszystko wydarzy się 

tak, żeby do grona wspierających dołączyło Miasto.

Radna Teresa Kasior zapytała o punkt 1. sprawozdania.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że w Pile funkcjonują w tej chwili trzy rodzaje punktów 

bezpłatnych porad prawnych, jeden tworzony w ramach systemu rządowego – jedno miejsce jest na 

terenie Starostwa Powiatowego, a drugie przy ul. Bohaterów Stalingradu w naszym obiekcie, są też 

biura  parlamentarne,  w  tym  to  działające  w  siedzibie  biura  senatora  Mieczysława  Augustyna,

a  dotacja  która  się  pojawia  po  stronie  Stowarzyszenia  na  Rzecz  Bezpłatnego  Poradnictwa 

Obywatelskiego daje  możliwość  szczególnie  tym  osobom,  które  mają  kłopoty  związane  ze 

zdrowiem,  bo  taki  jest  główny  kierunek  działania  stowarzyszenia,  ale  Prezydent  wie,  że 

przyjmowany  jest  każdy,  nie  ma  żadnych  ograniczeń.  Ten  program  rządowy  ma  pewne 

ograniczenia, nie wszyscy mogą z niego skorzystać, warto zajrzeć na strony internetowe, bo tam 

można znaleźć potrzebne informacje.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  do  tej  listy  chciałaby  dodać  jeszcze  biuro  posłanki 

Krystyny Łybackiej, w którym porad udziela radca prawny.

Ad 5.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/4/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r.

w  sprawie  powołania  radnych  w  skład  stałych  komisji  Rady  Miasta  Piły  oraz  wyboru 

przewodniczących komisji.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że radna Zdzisława Karpińska 

zgłosiła  wniosek,  w  którym  zadeklarowała  chęć  uczestnictwa  w  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju 

Miasta.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 21 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że po raz drugi dzisiaj wystąpił błąd w trakcie głosowania.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że oddał głos na „tak”, a w wyniku głosowania jest błąd

i zawnioskował o reasumpcję głosowania.

Głosowanie wniosku ws. reasumpcji głosowania:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 20 głosami „za”.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -22  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/298/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami 

bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Miasta  Piły  w  2016  roku 

przedstawiła  Lidia  Plewa,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej

i Mieszkaniowej.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że ponieważ wielu mieszkańców o to pyta, to dobrze by było, 

żeby podkreślone zostało to, iż zakwestionowana została nasza dotacja do kastracji i sterylizacji 

zwierząt.  Radny  powiedział  też,  że  dobrze  by  było  przeprowadzić  akcję  edukacyjną  przed 

Sylwestrem, informującą o zagrożeniach na jakie są narażone nasze zwierzaki w związku z hałasem 

towarzyszącym używaniu petard. Radny Paweł Dahlke zapytał, jakie uwagi zostały zgłoszone do 

projektu  tej  uchwały przez  Towarzystwo Opieki  nad  Zwierzętami.  Radny powiedział  także,  że 

wiele miast w Polsce zakazuje wstępu cyrkom, w których są tresowane zwierzęta i zapytał, czy ta 

kwestia była rozważana.

Przewodniczący Rady Miasta Piły odnosząc się do kwestii hałasu, powiedział, że podjął dialog

z mieszkańcem, który ma już doświadczenia w tym zakresie. Chodzi o to, aby przygotować, na tyle, 

na ile jest to możliwe bezkosztowo, kampanię informacyjną związaną z tym tematem.

Krzysztof Szewc, zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że, jak sądzi, chodzi wyłącznie

o zakaz tresury zwierząt. Jeżeli będzie konkretne zapytanie ze strony konkretnego impresaria, to 

wtedy się do tego odniesiemy. Do tej pory nie rozważaliśmy ani zgody, ani braku zgody w tym 

zakresie.

Dyrektor Lidia Plewa powiedziała, że Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami zgłosiło 5 uwag. Po 

pierwsze, aby w podstawie prawnej doprecyzować dane podmiotów, które opiniują, m.in. wpisać 

Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami w Polsce Oddział w Pile i został dopisany człon: „Oddział
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w  Pile”.  Po  drugie,  dokonać  zapisu  postanowień  ogólnych  poprzez  rozszerzenie  znaczeń 

podmiotów i określeń zwierząt, które to regulują, np. ilekroć w uchwale jest mowa o kotach wolno 

żyjących, należy przez to rozumieć koty urodzone i bytujące na wolności – wiadomo, że tak to się 

rozumie.  Po  trzecie,  dokonać  poprawki  w paragrafie  4,  pkt  1,  poprzez  wpisanie  Towarzystwa 

Opieki  nad  Zwierzętami  w  Polsce  Oddział  w  Pile  –  to  także  zostało  dopisane.  Po  czwarte,

w paragrafie 7, po wyrazie „schronisku” wpisać „w celu zapewnienia im bezterminowej opieki do 

czasu  ich  adopcji”,  należy  dodatkowo  wskazać  w  zapisie  sposób  zapewnienia  tej  opieki

w schronisku poprzez właściwe żywienie, optymalne warunki bytowania, pielęgnację, profilaktykę 

w zapobieganiu chorobom zakaźnym oraz opiekę weterynaryjną, w proponowanym zapisie ujęto 

tylko wybrane czynności – to jest sprecyzowane w umowie na utrzymanie zwierząt bezdomnych, 

więc nie było potrzeby, żeby to powtarzać w programie. Po piąte, istotny jest zapis mechanizmów 

mających na celu monitorowanie dalszej  sytuacji  bezdomnych zwierząt,  które są zabezpieczone

i  umieszczane  we  wskazanym  schronisku  na  zlecenie  Urzędu,  dane  te  powinny  się  znaleźć

w kwartalnym raporcie odnoszącym się do sposobu realizacji zadań przez zleceniobiorcę, istotna 

jest  też  konsultacja  Urzędu  w  przedmiotowej  sprawie  z  właściwym  powiatowym  lekarzem 

weterynarii  w  zakresie  aktualnej  oceny  funkcjonowania  wskazanego  schroniska  –  przy  każdej 

fakturze,  powiedziała  dyrektor  Plewa,  mamy  szczegółowe  informacje  dotyczące  zwierząt 

przyjętych  do  schroniska  i  w  nim  przebywających.  Natomiast  sugestia  dotycząca  konsultacji

z lekarzem weterynarii nie ma podstaw prawnych, my współpracujemy z powiatowym lekarzem 

weterynarii, ale nie możemy wymagać żadnych oficjalnych dokumentów, bo ma on swoją ustawę, 

w oparciu o którą pracuje, a my mamy swoją ustawę – każdy może działać tylko w ramach swoich 

przepisów  i  swoich  kompetencji.  Dyrektor  powiedziała,  że  chciałaby  jeszcze  poprosić

o wprowadzenie dwóch autopoprawek zgłoszonych na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych. 

Jedna z autopoprawek dotyczy przecinka umieszczonego w złym miejscu, a druga odnosi się do 

drugiego rozdziału, w punkcie 2, podpunkcie 9 zabrakło litery „u”.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, że zgadza 

się z radnym Pawłem Dahlke, że sprawa tresury zwierząt w cyrkach jest problemem i należy się 

tym zająć.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -19  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/299/16  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia zasad i kryteriów rekrutacji do publicznych 

szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła przedstawił 

Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Dyrektor Sebastian Dzikowski powiedział, że kampania „wybierz 6” rozpoczęła się dwa tygodnie 

temu. Celem kampanii jest to, aby rodzice świadomie dokonali wyboru, co do przyszłości swojego 

sześcioletniego dziecka,  a  najlepiej  by było  gdyby zdecydowali  się  na  posłanie  sześcioletniego 

dziecka do szkoły. Rodzice w ankietach, które wypełniali, zwracali uwagę na najistotniejsze dla 

siebie kwestie i my przygotowaliśmy ofertę, która w formie ulotki dotrze do wszystkich rodziców 

sześcioletnich dzieci. W trakcie planowanych dni otwartych rodzice będą mogli obejrzeć szkołę, 

będą  mogli  przyjrzeć  się  jej  pod  kątem  oferty  związanej  czysto  z  zajęciami  jak  i  sprawdzić 

funkcjonowanie  szkoły  po  zajęciach  lekcyjnych.  Z  odpowiedzi  deklarowanych  przez  rodziców

w ankietach wynika, że najważniejsze są dla nich dwa elementy: bezpieczeństwo i rozwój i właśnie 

na te dwa elementy stawiamy.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki powiedział,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Spraw  Społecznych 

dyrektor Dzikowski mówił o tym, że nawet jeśli rodzic pod koniec sierpnia zdecyduje o posłaniu 

dziecka do szkoły, to szkoła przyjmie dziecko do pierwszej klasy.

Dyrektor Sebastian Dzikowski powiedział,  że tak będzie, ale najlepiej  by było, gdyby rodzice 

podjęli decyzję zgodnie z ustalonymi terminami. Nabór do klasy pierwszej szkoły podstawowej 

kończy się w ostatnim dniu marca.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że bardzo podoba jej się pomysł kampanii „Wybierz 6”, to 

jest wspaniała akcja, nasze dzieci są w pełni gotowe do pójścia do szkoły, a rodzice są mądrzy i na 

pewno dokonają właściwego wyboru.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że na ostatniej sesji Rady Miasta Piły rozmawiał z posłem 

Marcinem  Porzuckiem  i  został  zaproszony  na  spotkanie  poświęcone  sześciolatkom  w  szkole

i w ogóle reformie oświaty. Radny powiedział, że skorzystał z tego zaproszenia. Już wtedy został 

przedstawiony pomysł kampanii „Wybierz 6”. Poseł Porzucek z wielką radością odniósł się do tego 
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programu, więc pozostaje mieć nadzieję, że, z jednej strony rządzący spojrzą inaczej na reformę 

oświaty, a z drugiej strony, że rodzice sześciolatków wybiorą „6”.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  do  wypowiadanych  haseł:  bezpieczeństwo  i  rozwój 

proponuje  też  dodać  jeszcze  jedno –  solidarność.  Rodzice,  którzy podejmą  decyzję  o  oddaniu 

sześcioletniego dziecka do szkoły będą solidarni z rodzicami trzyletnich, bo stworzą możliwości, 

żeby te trzylatki rozpoczęły edukację w przedszkolu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił dyrektora Dzikowskiego, żeby powiedział, w jakich 

okolicznościach rodzice muszą zwrócić się o opinię do poradni psychologiczno - pedagogicznej.

Dyrektor Sebastian Dzikowski odpowiedział,  że  aktualny stan prawny wskazuje,  że to  rodzic 

dziecka sześcioletniego decyduje o tym, czy jego dziecko pójdzie  do szkoły i  do tego nie  jest 

potrzebna opinia poradni. Taka sytuacja dotyczy tylko dzieci siedmioletnich, których rodzice nie 

chcą posłać dziecka do szkoły i wtedy muszą oni mieć opinię poradni o odroczeniu obowiązku 

szkolnego.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że  omawiany projekt  uchwały dotyczy zasad i  kryteriów 

rekrutacji. Dyrektor Sebastian Dzikowski omówił ten temat w ciągu kilku minut, a Komisja, po 

krótkiej  dyskusji,  wyraziła  pozytywną opinię.  Na sesji,  przewodniczący komisji  zwykle  podaje 

wynik głosowania nad projektem uchwały, a Radny nie usłyszał jakie było w końcu stanowisko 

Komisji Spraw Społecznych. Każda z osób zabierających głos przedstawia swoje przemyślenia, 

właściwie  nie  na  temat.  Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że  albo  dyskutujemy  na  temat 

uchwały, którą Rada ma podjąć, albo wszyscy mogą przedstawiać swoje przemyślenia, w dodatku 

nie na temat. Radny powiedział, że protestuje przeciwko takiej formie i pewnej propagandzie, która 

jest na sali uprawiana. Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że podtrzymuje swoje zdanie, które 

wyraził chyba dwa miesiące temu i podkreślił że nadal jest przeciwny sześciolatkom w szkole.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że przychyla się do pierwszej części wypowiedzi 

radnego Zbigniewa Pyziaka i dodał, że pewne wypowiedzi mogły pojawić się w ostatnim punkcie 

porządku obrad.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział,  że  poinformował,  iż  Komisja Spraw Społecznych 

zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że każdy ma prawo mieć własne zdanie, ale trzeba dodać, że 

także na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych była dyskusja na temat sześciolatków w szkole.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  19  głosami „za”,  przy  1  głosie  „przeciw” -  uchwała  nr  XVI/300/16 

stanowi załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Osiedlowej  i  Brzozowej  zreferowała  Iwona  Wojtecka,  dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -21  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/301/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Piły w rejonie ul. Wapiennej zreferowała Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni 

Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -21  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/302/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w  trybie 

bezprzetargowym części nieruchomości położonej przy ul. Bydgoskiej w Pile przedstawiła  Julita 

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -22  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/303/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 

położonej przy ul. Matwiejewa w Pile na rzecz jej współużytkowników wieczystych przedstawiła 

Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -22  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/304/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 12.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie 

wieczyste nieruchomości położonej przy ul. Tucholskiej w Pile w związku z realizacją roszczenia 

wynikającego  z  art.  209  a  ust.  1  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami  omówiła  Julita 

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -21  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/305/16  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 13.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości  położonej  przy  ul.  Wawelskiej  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -21  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/306/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej przedstawiła  Ewelina 

Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zapytał  dyrektora Dariusza Kubickiego, gdzie będą stały ringi 

bokserskie.

Dariusz Kubicki, dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pile powiedział, że jeden 

ring, podłogowy, będzie stał w hali sztuk walki, to jest ring treningowy o wymiarach 5 na 5 metrów, 

a  drugi  ring,  standardowy,  na  zawody,  będzie  składowany  w  magazynie  i  wtedy,  kiedy  będą 

zawody, to będzie wystawiany w hali przy ul. Żeromskiego.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -21  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/307/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

17



Ad 15.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyjęcie  darowizny 

nieruchomości  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radny Paweł Jarczak zapytał na jaki cel przyjmujemy przedmiotowy budynek.

Dyrektor Julita Grzegrzółka odpowiedziała, że chodzi o placówkę wsparcia dziennego.

Radny Paweł Jarczak zapytał, kto będzie prowadził tę placówkę.

Dyrektor Julita  Grzegrzółka odpowiedziała,  że  w  przypadku  przyjęcia  darowizny,  darczyńca 

zobowiązuje  się  przystąpić  do  otwartego  konkursu  ofert  na  prowadzenie  placówki  wsparcia 

dziennego,  złoży  ofertę  prowadzenia  takiej  placówki,  która  będzie  adresowana  do  dzieci

i młodzieży.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  na  sali  jest  obecny 

przedstawiciel Inspektorii pw. św. Wojciecha i poprosił ks. Wiesława Psionkę o wypowiedź.

Ksiądz Wiesław Psionka, reprezentujący Zarząd Inspektorii Towarzystwa Salezjańskiego pw. Św. 

Wojciecha powiedział, że osiedle, na którym zlokalizowana jest przedmiotowa nieruchomość jest 

nowym osiedlem, rozwijającym się, z wieloma młodymi rodzinami, a w pobliżu znajduje się także 

szkoła  podstawowa  i  przedszkole.  W  obiekcie,  który  jest  jeszcze  w  tej  chwili  własnością 

Towarzystwa  Salezjańskiego  są  pomieszczenia,  które  mogą  służyć  do  prowadzenia  placówki 

dziennego  wsparcia.  Miejski  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Pile,  ogłaszając  konkursy  na 

prowadzenie placówki dziennego wsparcia jest zainteresowany szczególnie tą lokalizacją, a trzeba 

też zauważyć, że bodajże w październiku ubiegłego roku została zmieniona ustawa o warunkach 

prowadzenia  placówek  wsparcia  dziennego i  niewiele  placówek  w naszym Mieście  odpowiada 

standardom, natomiast ta lokalizacja spełnia wymagane standardy i po przeprowadzeniu remontu 

będzie  idealnym  miejscem  do  prowadzenia  placówki  wsparcia  dziennego.  Salezjańskie 

Stowarzyszenie Wychowania Młodzieży jest  zainteresowane przystępowaniem każdego roku do 

otwartego konkursu, tak jak to się dzieje w tej chwili. Prowadzimy – powiedział ks. Psionka - dwie 
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placówki wsparcia dziennego – przy ul. Jana Bosko oraz przy ul. Libelta, widzimy tam bardzo 

dobrą  współpracę  z  Urzędem  Miasta  Piły  i  jesteśmy  gotowi  –  dodał  -  kontynuować  to 

przedsięwzięcie.

Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy jest określona wartość darowizny na rzecz Gminy Piła i ile 

będzie kosztował remont.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że,  jeśli  dobrze  rozumie,  to  Towarzystwo  przekazuje 

Gminie  tę  nieruchomość,  my  remontujemy,  a  potem  w  przetargu  będzie  można  się  ubiegać

o stworzenie tam placówki dziennego wsparcia.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że to jest też ryzyko ze strony Inspektorii, a po 

drugie, w tym rejonie Miasta brakuje tego typu placówki. Ryzyko Inspektorii polega na tym, że 

może  potem nie  wygrać  konkursu,  ale  podjęli  się  oni  tego ryzyka.  Trzeba  też  w tym miejscu 

powiedzieć o pewnym kontekście unijnym, który się z tym wiąże, ponieważ został ogłoszony nabór 

wniosków  do  Poddziałania  3.2.1.  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu 

Operacyjnego  dla  instytucji  publicznych  na  ich  kompleksową  modernizację  energetyczną. 

Salezjanie nie byliby w stanie tego zrobić, a przy dofinansowaniu w wysokości 85% ze strony Unii 

Europejskiej Miasto może to udźwignąć. Bez względu na to, kto będzie przyszłym użytkownikiem 

tego wyremontowanego lokalu miejsce to pozostanie i będzie służyło lokalnej społeczności.

Ksiądz  Wiesław  Psionka powiedział,  że  placówka  wsparcia  dziennego  to  jest  propozycja  na 

zajęcie czasu wolnego dla dzieci i  młodzieży – szczególnie tych z zagrożonych rodzin,  ale nie 

tylko. Konkurs ofert ma być otwarty i liczymy się z ryzykiem przegranej, choć nasze czteroletnie 

doświadczenie pokazuje – dodał - że jesteśmy albo wyłącznymi beneficjentami miejskich środków 

na prowadzenie placówek wsparcia dziennego, albo dzielimy je z innymi stowarzyszeniami.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  że  warto  zwrócić  uwagę  na  lokalizację  tej 

nieruchomości, mieści się ona przy ul. Andersa 36, jest to budynek przylegający do zaadaptowanej 

na potrzeby salezjańskiej szkoły podstawowej sali gimnastycznej. Usytuowanie tego obiektu jest 

ważne, bo leży on na granicy dwóch osiedli, osiedla Zamość i osiedla Podlasie i miejsce to będzie 

służyło mieszkańcom obu osiedli. Trzeba też podkreślić, że Salezjanie realizują w Pile także inne 

działania i realizują je z powodzeniem.
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Radny Jan Ficerman powiedział, że paragraf 1, ustęp 2 mówi, że „Darowizna, o której mowa

w ust. 1 zostanie przyjęta z poleceniem polegającym na dokonaniu przez Gminę Piła adaptacji 

lokalu będącego przedmiotem darowizny na cele prowadzenia placówki wsparcia dziennego oraz 

udostępnieniu darczyńcy przedmiotu darowizny poprzez najem”. Radny powiedział, że sprawa jest 

jednoznacznie  określona.  Radny  zapytał  jak  należy  interpretować  ten  zapis  w  kontekście 

wspomnianego konkursu ofert.

Dyrektor  Julita  Grzegrzółka odpowiadając  na  pytanie  zadane  przez  radnego  Jacka 

Bogusławskiego, powiedziała, że wycena nieruchomości zostanie wykonana dopiero po podjęciu 

uchwały,  na podstawie powierzchni  –  prawie 335 metrów kwadratowych -  można skalkulować 

szacunkową wartość lokalu użytkowego. Natomiast jeśli chodzi o kosztorys inwestycji, to dopiero 

na etapie  opracowania dokumentacji  technicznej,  kiedy będziemy już mieli  projekt  budowlany, 

możemy skalkulować  jakie  będą  koszty  tej  inwestycji.  Odnosząc  się  do  pytania  radnego  Jana 

Ficermana,  dyrektor  Grzegrzółka  powiedziała,  że  mamy  do  czynienia  z  dwiema  instytucjami, 

poprzez najem zostanie udostępniony ten lokal Towarzystwu Salezjańskiemu, natomiast niezależnie 

od tego, Towarzystwo będzie miało prawo dysponowania tym lokalem, zostanie ogłoszony otwarty 

konkurs ofert na prowadzenie placówki wsparcia dziennego – taki konkurs regulowany jest innymi 

przepisami niż ustawa o gospodarce nieruchomościami.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się” -  uchwała nr 

XVI/308/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt osoby przyjętej  

do Działu Opieki nad Osobami Nietrzeźwymi Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  w  Pile  przedstawiła  Ewa  Hołubiec,  dyrektor  Ośrodka  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Pile.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -22  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/309/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie 

wieczyste w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Magazynowej w Pile przedstawiła 

Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

nie omawiała tego tematu, bo ten projekt dotarł do Radnych dopiero wczoraj.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -22  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/310/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyznaczenia Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Pile  do realizacji  zadań z  zakresu świadczenia wychowawczego omówiła  Wanda Kolińska, 

dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile.

Prowadzenie obrad przejmuje Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja nie omawiała tego projektu uchwały.

Dyrektor  Wanda  Kolińska powiedziała,  że  nie  było  możliwe  przedstawienie  tego  projektu 

uchwały  na  posiedzeniach  komisji,  bo  ustawa  ukazała  się  po  posiedzeniach.  Prace  nad 

przedmiotową ustawą postępowały bardzo szybko, podobnie jak tworzenie aktów wykonawczych. 

Od 19 lutego już są dwa rozporządzenia, jedno, dotyczące wzoru wniosków i zasad postępowania

i drugie, dotyczące sprawozdawczości. W tej chwili liczy się czas – powiedział dyrektor Kolińska – 

najlepiej by było, żebyśmy mieli z tego miesiąca, który pozostał, jak najwięcej czasu na podjęcie 
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potrzebnych działań,  w tym także jest  kwestia przyjęcia środków finansowych, bo z informacji 

Dyrektor wynika,  że dzisiaj  zaliczkowe kwoty na wdrożenie tego programu zostały przekazane 

gminom.

Radna  Wiesława  Sztaba zapytała  o  to,  jak  wygląda  kwestia  zabezpieczenia  kosztów 

organizacyjnych i czy temat jest także zabezpieczony pod względem obsługi kadrowej.

Dyrektor Wanda Kolińska odpowiedziała, że, tak jak powiedziała, z jej informacji wynika, że 

środki  zostały przekazane,  do Gminy wpłynęło tylko zawiadomienie dotyczące kwoty,  bodajże, 

około  100  tys.  złotych.  Odnosząc  się  do  kwestii  kadrowej,  dyrektor  Kolińska  powiedziała,  że 

MOPS  nie  dysponuje  ani  osobami,  ani  dodatkowymi  miejscami  pracy,  ani  też  zasobami 

materialnymi, które by pozwoliły przejąć w całości to zadanie. Dyrektor powiedziała, że ogłoszono 

nabór na stanowiska, które będą konieczne do stworzenia w związku z obsługą tego programu. 

Jesteśmy  także  –  dodała  dyrektor  Kolińska  -  w  trakcie  poszukiwania  właściwego  miejsca  na 

zorganizowanie  dodatkowych  stanowisk  pracy  i  miejsca,  gdzie  wnioski  będą  składowane. 

Potrzebne  będą  komputery,  sieć  komputerowa  i  oprogramowanie.  Oprogramowanie,  które 

przygotowuje  Ministerstwo,  będzie  aplikacją  działającą  przy  bazie  danych  dotyczącej  obsługi 

świadczeń rodzinnych czy stypendiów. System ma być udostępniony w połowie marca. Będzie też 

możliwe składanie wniosków przez Internet.

Radny Jan Ficerman powiedział, że dyskusja wybiega za bardzo w przyszłość. Dzisiaj Rada ma 

podjąć decyzję dotyczącą wyznaczenia MOPS-u do realizacji wymienionych zadań.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że tryb wprowadzenia tej uchwały wynikał z czasu, kiedy 

pojawiła  się  ustawa.  Gdyby ustawa była gotowa wcześniej,  to  Radni  mieliby możliwość,  żeby 

omówić  projekt  przedmiotowej  uchwały  wcześniej.  Po  to,  żeby  można  było  prowadzić 

jakiekolwiek działania związane z przygotowaniem się do realizacji programu „Rodzina 500 plus”, 

dyrektor Wanda Kolińska musi mieć do tego upoważnienie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -19  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/311/16  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 19.

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  jednostkę  samorządu  terytorialnego  przedstawił 

Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że Związek Nauczycielstwa Polskiego prowadzi już 

jakiś czas akcję, w trakcie której mówi się o tym, aby nauczyciele mieli pensje płacone ze środków 

pochodzących  z  budżetu  państwa,  w  ramach  dotacji  celowej,  a  nie  ze  środków  przekazanych 

samorządom w ramach subwencji oświatowej.

Dyrektor Sebastian Dzikowski powiedział, że nie zapoznał się z tą propozycją, więc nie chciałby 

się na ten temat wypowiadać.

Ad 20.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania komisji doraźnej.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zapytał, czy Radni mają propozycje, aby 

Komisja Doraźna liczyła inną liczbę osób niż ta zaproponowana w projekcie uchwały i w związku

z brakiem zgłoszeń postawił wniosek, aby Komisja Doraźna składała się z trzech osób.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 21 głosami „za”.

Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  Radnych  o  zgłaszanie 

kandydatów do Komisji Doraźnej.

Radna Teresa Kasior zgłosiła kandydaturę radnego Lucjana Szutkowskiego.

Radny Lucjan Szutkowski wyraził zgodę na kandydowanie.
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Radna Wiesława Sztaba zgłosiła kandydaturę radnego Pawła Dahlke.

Radny Paweł Dahlke wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Marek Andruszkiewicz zgłosił kandydaturę radnej Marii Kubicy.

Radna Maria Kubica wyraziła zgodę na kandydowanie.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły postawił wniosek ws. zamknięcia listy 

kandydatów.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że  w punkcie  2  jest  zapis,  że:  ” Zadaniem Komisji  jest 

niezwłoczne  przeprowadzenie  postępowania  wyjaśniającego  w  zakresie  zagadnienia 

przedstawionego  w  piśmie  Wojewody  Wielkopolskiego  z  dnia  10.02.2016  r.  Nr  KN-

I.4100.24.2016.5  oraz  przedstawienie  Radzie  Miasta  Piły  sprawozdania  z  przeprowadzonego 

postępowania  wyjaśniającego  w  celu  przesłania  przez  Radę  Miasta  Piły  Wojewodzie 

Wielkopolskiemu informacji w sprawie przedstawionej w piśmie z dnia 10.02.2016 r.”. Wiadomo, 

że sesja kolejna odbędzie się dopiero pod koniec marca, więc Radny zapytał, czy w tym zapisie nie  

ma sprzeczności jeśli pojawia się określenie „niezwłocznie”.

Wiceprzewodniczący  Paweł  Jarczak powiedział,  że  nie  ma  innej  drogi,  bo  Wojewoda  prosi

o wyjaśnienie Radę Miasta Piły, a nie Komisję Doraźną. Dopiero po akceptacji wyjaśnień przez 

Radę,  możemy udzielić  merytorycznej  odpowiedzi  Wojewodzie Wielkopolskiemu.  W tej  chwili 

Wojewoda otrzyma niezwłoczną odpowiedź, że w celu wyjaśnienia wskazanych wątpliwości Rada 

Miasta Piły powołała Komisję Doraźną.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że 4 marca odbędzie się uroczysta sesja i na tej sesji Rada 

może na ten temat rozmawiać.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak powiedział,  że nie  chciałby wywierać presji  czasowej  na 

Komisję,  która  ma  być  powołana  na  dzisiejszej  sesji,  a  Wojewoda  jak  sądzę  –  dodał 

wiceprzewodniczący Jarczak – także spokojnie zaczeka na wynik pracy tej Komisji.
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Głosowanie ws. kandydatury radnego Lucjana Szutkowskiego:

Radni zaopiniowali kandydaturę pozytywnie – 20 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Pawła Dahlke:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Marii Kubicy:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 21 głosami „za”.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły poprosił o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego 

Komisji Doraźnej.

Radna Teresa Kasior zgłosiła kandydaturę radnego Lucjana Szutkowskiego.

Radny Lucjan Szutkowski wyraził zgodę.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek 20 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Glosowanie ws. kandydatury radnego Lucjana Szutkowskiego na przewodniczącego Komisji 

Doraźnej:

Radni zaopiniowali tę kandydaturę pozytywnie – 20 glosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XVI/312/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 21.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.
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Radny  Piotr  Smagur powiedział,  że  zabiera  głos  w  sprawie  potrzeby  wybudowania  zatoki

autobusowej w ciągu al. Niepodległości, przy ul. Różana Droga. Radny, kierując swoją wypowiedź 

do  Prezydenta,  powiedział:  „Można  zrozumieć,  że  przy  wielu  zadaniach,  które  już  zostały

wykonane w naszym mieście,  jak i  sygnalizowanych  innych potrzeb przez władze,  w budżecie

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad brakuje środków na wykonanie tej inwestycji, ale 

żeby wskazywać Zarząd Osiedla Koszyce jako głównego winowajcę braku realizacji budowy tej

zatoki, o czym pan pisze w odpowiedzi z 02 lutego 2016 r. to chyba lekka przesada. Bo pisze pan 

tak, że w 2013 roku Zarząd „po swoim pisemnym wystąpieniu do GDDKiA w Warszawie (…) 

otrzymał negatywną odpowiedź” (…) co „spowodowało, że późniejsze rozmowy w Oddziale jak

i Rejonie Dróg Krajowych w tym temacie nie przyniosły pozytywnego załatwienia sprawy.” Otóż 

Generalny Dyrektor Dróg Krajowych i Autostrad skierował na ręce pana Wiesława Bartoszewicza, 

Przewodniczącego  Rady  Osiedla  Koszyce,  odpowiedź  na  to  pisemne  wystąpienie,  z  dnia 

08.11.2013 roku, po przeczytaniu której można wyciągnąć inne wnioski. Dyrektor m.in. informuje, 

że  zwracał  się  zarówno  do  Starosty  Pilskiego,  jak  i  do  Prezydenta  Piły  o  współudział

w  sfinansowaniu  budowy  tej  zatoki,  lecz  w  obu  przypadkach  otrzymał  odpowiedź  odmowną.

Prezydent argumentował swoją odmowę trudnościami technicznymi i niewspółmiernymi kosztami 

w  stosunku  do  korzyść  płynących  z  poprawy  przepustowości  na  tym  odcinku  drogi.  Panie

Prezydencie! Dalsze argumentowanie,  że gmina nie ma wpływu na zrealizowanie tej inwestycji, 

gdyż jest to droga krajowa, nie ma pokrycia w przedstawionych faktach. Jest tylko brakiem dobrej 

woli  ze  strony władz.  Natomiast  priorytetem  Rady  Osiedla  Koszyce  jak  i  moim w staraniach

o wybudowanie tej zatoki zawsze było zlikwidowanie niebezpiecznego miejsca w naszym mieście, 

a  nie  poprawa  przepustowości  w ruchu  kołowym na  tym odcinku  drogi.  Jak  wiemy,  zaraz  za

skrzyżowaniem,  czyli  tuż  za  tym  przystankiem  jest  przejście  dla  pieszych,  więc  proszę  sobie

wyobrazić co może się stać kiedy jakiś kierowca, omijając stojący na przystanku autobus, wjedzie 

na  niewidoczne  dla  niego  w  takim przypadku  przejście,  na  którym  znajdą  się  piesi.  A  takich

kierowców tam niestety co jakiś czas widujemy. Na szczęście jak dotąd jeszcze nic złego w tym 

miejscu się nie zdarzyło, ale wiemy, że w życiu różnie bywa, bo w naszym mieście w ostatnim

czasie zdarzyło się, o czym z mediów usłyszała cała Polska, że rozbiła się awionetka, czy nagle

z  nieba  spadały szybowce,  policja  prowadziła  po mieście  niebezpieczne  pościgi,  a  w ostatnich 

dniach  na  niby  bezpiecznym  obszarze  naszego lotniska  zderzyły  się  samochody,  ciężko  raniąc

postronnych przechodniów. Obyśmy, przez zaniechanie działań ze strony naszych władz, do tych

i podobnych zdarzeń nigdy nie doliczyli tragedii na przejściu dla pieszych przy ul. Różana Droga”.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  ma  nadzieję,  iż  radny  Piotr  Smagur  nie  próbuje 

obciążyć ani Rady, ani władz Miasta wypadkami,  o których Radny wspomniał,  bo to wynikało

z  wypowiedzi  Radnego.  Prezydent  Krzysztof  Szewc  powiedział  też,  że  ma  nadzieję,  iż  radny 
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Smagur  nie  chce  nakłonić  Prezydenta  Miasta  do  ewidentnego  łamania  prawa,  ponieważ

z obowiązujących przepisów jasno wynika, że jednostka samorządu terytorialnego nie ma prawa 

finansować jakichkolwiek działań na gruncie Skarbu Państwa, wynika to jasno z interpretacji, którą 

otrzymaliśmy, pytając przy okazji remontu schodów, zejścia w rejonie wiaduktu. Jest jednoznaczna 

interpretacja w tym zakresie, więc prosiłbym – powiedział prezydent Szewc – żeby nie próbował 

Radny  nakłonić  Prezydenta  do  tego,  aby  wspomógł  finansowo  budowę  wspomnianej  zatoki 

autobusowej. Natomiast, tak jak radny Smagur słusznie zauważył, niestety, Zarząd osiedla Koszyce 

przekroczył swoje uprawnienia występując w tej sprawie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych

i  Autostrad  i  w momencie,  kiedy ta  udzieliła  już  odpowiedzi,  trudno  na  niej  wymuszać,  żeby 

zechciała  zmienić  swoje  zdanie.  Prezydent  Krzysztof  Szewc dodał,  że  niewątpliwie  o  bardziej 

bezpieczne przejście w tym rejonie Prezydent i Urząd Miasta będą się starać cały czas występować. 

Myślę  –  dodał  prezydent  Szewc –  że  jednak  w którymś  momencie  Generalna  Dyrekcja  Dróg 

Krajowych i Autostrad zechce znaleźć niewielkie w końcu środki na wybudowanie tej zatoki.

Ad 22.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że zwrócili się do niej mieszkańcy ul. Witosa, która w tej 

chwili  jest  remontowana.  Radna powiedziała,  że była osobiście  sprawdzić o co chodzi,  zrobiła 

zdjęcia i złoży interpelację w tej  sprawie.  Radna Sztaba wyjaśniła,  że na ul. Wyrzyskiej,  kiedy 

spółdzielnia mieszkaniowa remontowała cały chodnik, dojazd do każdej klatki schodowej został 

obniżony,  więc  można  sprawnie  podjechać.  Natomiast  w  przypadku  ul.  Witosa,  do  klatek

w najdłuższym budynku nie może podjechać np. osoba niepełnosprawna poruszająca się na wózku 

inwalidzkim, straż pożarna czy pogotowie.  Radna Wiesława Sztaba powiedziała,  że może, jeśli 

trwają wciąż prace, to jest jeszcze szansa na to, aby poprawić ten podjazd. Radna powiedziała też,  

że kontaktowali się z nią ci, którzy jeżdżą do pracy do zakładu mieszczącego się na krzyżówce przy 

Gładyszewie  i  ul.  Wypoczynkowej.  Chodzi  o  to,  że  w innym miejscu  jest  tam na  al.  Wojska 

Polskiego przystanek autobusowy, a w innym przejście dla pieszych, a sama ulica jest ruchliwa. 

Radny zapytała,  czy można zrobić przejście  w tym miejscu,  gdzie jest  przystanek autobusowy. 

Radna  Wiesława  Sztaba  powiedziała  też,  że  dużym  problem  w  Mieście  są  gołębie,  które 

zanieczyszczają np. balkony. Na koniec swojej wypowiedzi, w nawiązaniu do sprawy poruszonej 

przez  radnego  Włodzimierza  Bystrzyckiego,  radna  Wiesława  Sztaba  powiedziała,  że  Związek 

Nauczycielstwa Polskiego od wielu  lat  występował  o  to,  aby nauczyciel  stał  się  nauczycielem 

państwowym, a nie gminnym.
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Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  zwraca  się  do  Komendanta  Straży  Miejskiej,  wierząc

w skuteczność  załatwienia  sprawy.  Radna powiedziała,  że  na  ul.  Walki  Młodych,  naprzeciwko 

myjni  samochodowej,  znajduje  się  częściowo  zatopiony  pojemnik  na  używaną  odzież.  Radna 

poprosiła, żeby zrobić z tym porządek.

Radna Maria Kubica powiedziała, że jest luty, dla uczniów klas trzecich gimnazjum jest to czas 

wyboru przyszłej drogi i chodzi o to, aby te wybory nie były przypadkowe. Trzeba się zastanowić 

nad  tym,  kim  chce  się  być  w  przyszłości,  trzeba  przeanalizować  ofertę  edukacyjną  szkół 

ponadgimnazjalnych. Organ prowadzący, Starostwo Powiatowe w Pile organizuje targi edukacyjne, 

które  odbędą  się  19  marca  w godzinach  od 10.00 do 14.00 w Młodzieżowym Domu Kultury 

„ISKRA” w Pile. Radna Maria Kubica powiedziała, że zachęca do udziału w tych targach młodzież 

wraz z rodzicami.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że na ul. Walki Młodych, począwszy od ul. Węglowej, aż do 

nowego mostu, po prawej stronie, nie ma chodnika i mieszkańcy proszą, żeby robić chodnik na tym 

odcinku.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  chciałby  się  zwrócić  do  mieszkańców  osiedla 

Śródmieście  i  poinformować,  że  16  marca  Komisja  Gospodarki  Miejskiej  i  Komisja  Budżetu

i  Rozwoju  Miasta  zaplanowały  wspólne  posiedzenie  wyjazdowe.  Celem  posiedzenia  będzie 

spotkanie z mieszkańcami osiedla i rozmowa na temat problemów istniejących na osiedlu. Jest to 

tym ważniejsze,  że  osiedle  to  nie  ma  swojej  rady osiedla.  Spotkanie  odbędzie  się  w budynku 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  przy ul.  Bohaterów Stalingradu 23,  o  godzinie  17.00. 

Radny Jacek Bogusławski powiedział też, że 13 marca odbędą się wybory do rad osiedli, ale na sali 

nie  ma przedstawicieli  rad osiedli  w wyjątkiem dwóch Radnych zasiadających także w radach 

osiedli. Radny powiedział, że chciał zapytać przedstawicieli rad osiedli, czy Radni mogą w jakiś 

sposób pomóc przy zbliżających się wyborach, ale ponieważ nie ma przedstawicieli rad osiedli, to 

nie ma takiej możliwości, żeby z nimi w tej chwili porozmawiać.

Radny Piotr Smagur powiedział, że chciałby się odnieść do tematu poruszonego przez radnego 

Jacka Bugusławskiego i do wyborów do rady osiedla Koszyce. Radny powiedział, że zwraca się do 

mieszkańców Koszyc i wyjaśnił, że do najbliższej niedzieli można zgłaszać kandydatów na radnych 

osiedlowych. Dyżury będą pełnione w siedzibie rady osiedla Koszyce, przy ul. Wenedów – jutro od 

godziny 18.00 do 20.00, w sobotę od godziny 10.00 do 14.00 i od 18.00 do 20.00, a w niedzielę od 

godziny 12.00 do godziny 18.00.
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Radny Paweł Dahlke powiedział, że przewodniczący i członkowie rady osiedla Koszyce byli na 

sesji  do  przerwy  i  wyjaśnił,  że  mówi  o  tym  po  to,  żeby  nie  było  mylnego  wrażenia,  że 

przedstawiciele osiedla nie są zainteresowani tą tematyką i dodał, że, jak widać, większość gości 

już  nie  wróciła  na  salę  po  przerwie.  Radny Paweł  Dahlke  powiedział,  że  dotychczasowa rada 

osiedla  Koszyce  cały  czas  jeszcze  działa  aktywnie  i  zachęca  mieszkańców  do  aktywnego 

uczestnictwa w życiu osiedla.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  chciałby  się  odnieść  do  niektórych  poruszonych 

kwestii. Nawiązując do tematu poruszonego przez radną Sztabę, Prezydent powiedział, że domyśla 

się, iż chodzi o obniżenie krawężnika i wyjaśnił, że sprawdzi jak to wygląda, ale dodał, że chodnik 

przede wszystkim ma służyć pieszym i samochodom do tego uprawnionym, aby poruszać się po 

chodnikach.  Prezydent  powiedział,  że  sprawdzi,  czy jest  możliwość niewielkiej  przeróbki.  Jeśli 

chodzi o kolejną sprawę, o której  mówiła radna Wiesława Sztaba,  to al.  Wojska Polskiego jest 

drogą  wojewódzką  i  dodał,  że  na  pewno  zwróci  się  do  Wielkopolskiego  Zarządu  Dróg 

Wojewódzkich i sądzi, że to nie powinno nastręczać większych problemów, bo byłby to wydatek 

rzędu  kilkuset  złotych,  ale  będzie  to  możliwe  tylko  wtedy,  jeśli  warunki  bezpieczeństwa  będą 

zapewnione. Odnosząc się do kwestii poruszonej przez radną Teresę Kasior, prezydent Krzysztof 

Szewc  powiedział,  że  co  roku  odbywa  się  sprzątanie  rzeki,  a  zajmuje  się  tym straż  pożarna, 

ratownictwo wodne. Prezydent powiedział, że sprawdzi, kiedy w tym roku odbędą się działania 

związane z czyszczeniem rzeki i dodał, że te służby będą bardziej właściwe, żeby zająć się tym 

problemem niż straż miejska, która ma swoje obowiązki i swoje zadania.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że w prasie ukazały się artykuły informujące się, że 

dziecko  po  wypadku  potrzebuje  krwi.  Radny Bystrzycki  powiedział,  że  dziecko  to  chodzi  do 

zdrowia i dodał, że, jako lekarz pracujący w pilskim szpitalu podkreślić chciałby, iż nie spotkał się 

z przypadkiem, żeby dla kogokolwiek zabrakło krwi w naszym szpitalu.

Radny Jacek Bogusławski powiedział,  że  chciałby się odnieść do wypowiedzi  radnego Pawła 

Dahlke. Radny powiedział, że także zauważył, że byli przedstawiciele rady osiedla Koszyce, ale 

byli też przedstawiciele innych rad osiedli: z osiedla Górne, z osiedla Staszyce i zarządu osiedla 

Gładyszewo.  Radny powiedział,  że  przedstawiciele  rad osiedli  mogliby zabrać głos  w punkcie, 

który mamy teraz i poruszyć kwestie istotne dla mieszkańców poszczególnych osiedli.

Ad 23

Zamknięcie obrad.
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W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady 

Miasta Piły zakończył obrady XVI sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Paweł Jarczak
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